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BRMG.KSIT-IX.0012.13.2014 
 

PROTOKÓŁ Nr 56-13/2014 
 
Z posiedzenia Komisji Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska, które 
odbyło się w dniu 24 września 2014 roku, a rozpoczęło o godz.15:30 w 
Sali Seana Lestera (nr 003) w Nowym Ratuszu przy ul. Wały Jagiellońskie 1 
w Gdańsku. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 i 2 do 
protokołu. 
 

Na stan siedmiu (7) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło 
siedmiu (7), czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji.  
 

Posiedzeniu przewodniczył Radny Mirosław Zdanowicz – 
Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska. 
 

Po stwierdzeniu quorum, otworzył 56 posiedzenie Komisji, powitał zebranych i 
poinformował, że porządek obrad został wysłany do radnych drogą elektroniczną w 
terminie regulaminowym. Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
1. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 

„Gdańsk 2030 Plus Strategia Rozwoju Miasta” – druk nr 1450. 
Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Miasta Gdańska na lata 2014 – 2040 – druk nr 1454 – w zakresie działania 
Komisji. 
Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2014 rok – 
druk nr 1455 – w zakresie działania Komisji. 
Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 

4. Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Gdańska za I półrocze 2014 r. 
– w zakresie działania Komisji. 
Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 

5. Informacja nt. Biegu Westerplatte. 
Przedstawiają: Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku 

 

6. Gdańsk – miasto gospodarz Mistrzostw Świata w siatkówce mężczyzn 
2014 r. – podsumowanie. 
Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska – Biuro Prezydenta ds. Sportu 

 

7. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
 
Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie porządku posiedzenia. 
W wyniku głosowania Komisja porządek przyjęła jednogłośnie – 4 głosami „za”.  
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PUNKT  - 1 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie „Gdańsk 2030 
Plus Strategia Rozwoju Miasta” – druk nr 1450. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
25 września 2014 r. – BRMG-S.0006.323.2014) 
 

Pani Katarzyna Drozd – Wiśniewska – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału 
Polityki Gospodarczej, Kierownik Referatu Badań i Analiz Społeczno - 
Gospodarczych, w imieniu wnioskodawcy, przedstawiła projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie przystąpiono do 
dyskusji. 
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki RMG 
Nie mam zastrzeżeń co do ogólnych zasad tej strategii, która została zebrana w 
tym dokumencie, ale proszę powiedzieć w jaki sposób chcecie państwo uzyskać, 
jak ma być mierzone to o czym pani wspomniała czyli wzrost liczby mieszkańców 
zadowolonych z przestrzeni publicznych?  
 
Pani Katarzyna Drozd – Wiśniewska – p.o. Zastępcy Dyrektora Wydziału 
Polityki Gospodarczej, Kierownik Referatu Badań i Analiz Społeczno – 
Gospodarczych 
Dokładnie oto będziemy pytali w badaniach opinii publicznej. My co roku takie 
badanie opinii publicznej przeprowadzamy. To jest warunek społeczny. On jest 
prowadzony raz w roku. Natomiast raz na dwa lata prowadzone są badania jakości 
życia mieszkańców i tam pytamy o różne aspekty życia w mieście i w tym 
zamierzamy również wprowadzić takie pytanie i będziemy to mierzyć po prostu 
jako odsetek osób, które oceniają przestrzeń dobrze i bardzo dobrze w ogóle 
odpowiedzi, które zostały udzielone. Także to będzie badanie opinii mieszkańców.  
 
Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 1450. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 
Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Katarzynę Drozd – Wiśniewską – p.o. Zastępcy 
Dyrektora Wydziału Polityki Gospodarczej, Kierownik Referatu Badań i Analiz 
Społeczno - Gospodarczych, w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie 
- 7 głosami za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 
1450 – bez poprawek. (Opinia nr 56-13/123-19/2014). 
 

PUNKT  - 2 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na 



3 
 

lata 2014 – 2040 – druk nr 1454 + Autopoprawka - w zakresie działania Komisji. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
25 września 2014 r. – BRMG-S.0006.327.2014) 
 

Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków, w 
imieniu wnioskodawcy, przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w 
zakresie działania Komisji. 
 

Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie przystąpiono do 
dyskusji. 
 

Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki RMG 
Na co konkretnie mają być wydatkowane te pieniądze na Halę Olivia? Czyżby znowu 
na dach?  
 

Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Nie. Mam tu dokładnie opisane. To jest przede wszystkim remont i modernizacja 
maszynowni chłodniczej, system monitoringu wewnętrznego i zewnętrznego. To są 
nie tylko rzeczy, które dotyczą samego obiektu, ale też poprawa bezpieczeństwa 
imprez, które się tam odbywają. To nie jest na dach.  
 

Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 1454 – 
w zakresie działania Komisji. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 
Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Jolantę Ostaszewską -  Dyrektor Wydziału 
Budżetu Miasta i Podatków, przedstawiciela wnioskodawcy, w wyniku 
przeprowadzonego głosowania, 6 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie 
wstrzymującym się, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały, zawarty w druku nr 1454 + Autopoprawka – w zakresie działania 
Komisji. (Opinia nr 56-13/124-20/2014). 

 
PUNKT  - 3 

 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2014 r. – druk nr 1455 + 
Autopoprawka – w zakresie działania Komisji.  
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
25 września 2014 r. – BRMG-S.0006.328.2014) 
 

Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków, w 
imieniu wnioskodawcy, przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w 
zakresie działania Komisji. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki RMG  
podziękował za przedstawienie projektu uchwały, a następnie przystąpiono do 
dyskusji. 
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Radna Patrycja Mlejnek – Gałęza - członek Komisji Sportu i Turystyki RMG 
Chodzi mi o boisko na Meissnera. Na jakim to jest etapie? Czy to jest zagrożone?  
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Jeżeli chodzi o to boisko w ramach Budżetu Obywatelskiego to jest pomiędzy 
Zespołem Kształcenia…  
 
Radna Patrycja Mlejnek – Gałęza - członek Komisji Sportu i Turystyki RMG 
To nie jest to samo. Z Biura Prezydenta nikt nie jest w stanie odpowiedzieć? 
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Odnośnie inwestycji to nie, ale z tego co wiem jest tam projekt już gotowy i jest 
na etapie wyłaniania przyszłego operatora.  
 
Radny Piotr Borawski – członek Komisji Sportu i Turystyki RMG 
Globalnie jeżeli chodzi o całą kwotę Budżetu Obywatelskiego. Tam wiem, że 
mieliśmy też projekty, które były dużo tańsze w porównaniu do pierwotnych 
działań. Jak policzymy to wszystko globalnie to wydajemy więcej czy to jest mniej 
więcej ten sam poziom?   
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Te projekty, które weszły do budżetu w tej wycenie były droższe, one były na 
kwotę 9 mln z kawałkiem. Zabezpieczyliśmy 9 mln. W tej chwili są jeszcze nie 
wszystkie przetargi rozstrzygnięte, ale większość i te 500 tysięcy to będzie 
dodatkowo, czyli 9 mln 500 tys. zł. Najprawdopodobniej tak będzie finalnie. 
 
Radny Piotr Borawski – członek Komisji Sportu i Turystyki RMG 
Czyli po rozstrzygnięciu tych przetargów, które były do tej pory.  
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki RMG 
Czy któryś z projektów Budżetu Obywatelskiego jest zagrożony niewykonaniem?  
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Na ten moment nie. To wszystko zależy od tego jak będzie realizacja inwestycji 
przebiegała. Terminy są napięte.   
 
Z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 1454 – 
w zakresie działania Komisji. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 
Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i 
wyjaśnień przekazanych przez Panią Jolantę Ostaszewską -  Dyrektor Wydziału 
Budżetu Miasta i Podatków, przedstawiciela wnioskodawcy, w wyniku 
przeprowadzonego głosowania, 6 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie 
wstrzymującym się, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 
uchwały, zawarty w druku nr 1455 + Autopoprawka – w zakresie działania 
Komisji. (Opinia nr 56-13/125-21/2014). 
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PUNKT  - 4 
 
Sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta Gdańska za I półrocze 2014 r. – 
w zakresie działania Komisji. 
 
Pani Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Budżet został zrealizowany wydatki w kwocie 1 mld 318 mln zł. Stanowi to kwotę 
46% wykonania planu. Natomiast wydatki na poziomie 1 mld 233 mln zł czyli 42% 
wykonania. W związku z tak ukształtowanymi kwotami dochodów i wydatków 
ogólnie nie został zrealizowany deficyt, tylko powstała nadwyżka w wysokości 85 
mln zł. Wśród tradycyjnie największych wpływów do budżetu są to wpływy z 
podatków i opłat lokalnych zrealizowane w pierwszym półroczu na kwotę 202 mln 
zł. 314 mln to są udziały w podatkach dochodowym od osób fizycznych, od osób 
prawnych oraz podatek od czynności cywilno-prawnych. Dochody z mienia na 
poziomie 135 mln zł. W ramach wydatków największą kwotą wydatków, która jest 
generowana na wydatki bieżące to była edukacja 357 mln. W ramach zadań 
dotyczących kultury fizycznej i sportu zrealizowane wydatki zostały na poziomie 
10,5 mln zł. To jest ok. 45% planu. Pierwsze półrocze jest takim niewymiernym 
okresem do oceny realizacji wszystkich zadań, bo zostało jeszcze drugie półrocze. 
Dopiero po analizie wykonania drugiego półrocza będzie można dokładnie poznać 
czy zadania zostały wszystkie zrealizowane. W tej chwili nie widać zagrożeń w 
realizacji zaplanowanych działań i zadań. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki RMG   
Czy są pytania? Nie widzę. Dziękuję. Przyjmujemy to do wiadomości.     
 

PUNKT  - 5 
 
Informacja nt. Biegu Westerplatte. 
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku przedstawił w tym temacie prezentację, która stanowi załącznik nr 4 do 
protokołu. Na koniec powiedział: chciałbym zakomunikować z dyrektorem 
Trojanowskim, że otrzymaliśmy informację o wsparciu ze strony poważnego 
sponsora. Chcemy w Gdańsku zorganizować prawdziwy maraton. Mamy ambicję, 
żeby w przeciągu kilku lat ta impreza konkurowała z najlepszymi maratonami jak 
Maraton Warszawski, Wrocławki, Poznański czy też Cracovia Maraton. Tym 
partnerem to jest PZU. Ono potwierdziło dzisiaj swoje zaangażowanie na razie na 
rok, ale w perspektywie mamy 3-letnią współpracę. Złożyliśmy ofertę na 600 tys. 
zł. Otrzymaliśmy mniej, ale to jest początek naszej współpracy. Mamy nadzieję, że 
dojdzie do podpisania porozumienia już niebawem. Zamierzamy 24 maja 
zorganizować tą imprezę ulicami naszego pięknego miasta. Chcemy zachęcić do 
startu i przygotować też „zwykłych śmiertelników” przez program Aktywuj się w 
Triathlonie. Chcemy zaangażować naszego gdańszczanina Dudycza do realizacji 
tego projektu, 2-krotnego Mistrza Polski, aby stopniowo z końcem tego roku do 
moja przygotować grupę śmiałków, którzy by chcieli pod jego nadzorem trenować i 
wystartować z powodzeniem w maratonie. To jest taki projekt pro społeczny. 
Projekt Aktywuj się, gdzie realizujemy go w kilku dyscyplinach w jodze, zumbie, 
nordic walking czy w innych dyscyplinach, też kandydujemy do projektu Lider 
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Animator, który niebawem będzie rozstrzygnięty. Mamy nadzieję na sukcesy. Też 
aplikujemy o środki europejskie, aby rozwijać ten projekt m. in. wzbogacając 
przygotowania do maratonu. Z mojej strony to tyle. Jeżeli będą pytania, bardzo 
chętnie udzielę odpowiedzi.    
 
Radny Piotr Borawski – członek Komisji Sportu i Turystyki RMG 
Ta trasa nowa to na stałe czy ze względu na remont mostu Siennickiego?  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku 
Ze względu na most.  
 
Radny Piotr Borawski – członek Komisji Sportu i Turystyki RMG 
Czyli w przyszłym roku, jak będzie już wyremontowane …  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku 
Decyzję w Biurze Prezydenta jeszcze podejmiemy, ale raczej Targ Węglowy jest 
miejscem, gdzie spotkałem się też z kilkoma opiniami negatywnymi, że trasa 
smutna, bo biegnie przez tereny portowe, mało atrakcyjne. Ludzie lubią biegać, 
gdzie się gromadzi dużo kibicujących w atrakcyjnej przestrzeni niż w takich 
„pustynnych”. Aczkolwiek są też atuty, bo pomieściliśmy całe miasteczko i ta 
przestrzeń, miejsce startu, mety w jednym miejscu i teoretycznie łatwiej taką 
imprezę zorganizować. Nie trzeba wtedy przewozić rzeczy z miejsca na miejsce. 
Zwykle imprezy organizuje się z miejscem startu, mety w tym samym miejscu. Ta 
impreza tradycje nieco inne i jeszcze rozważamy różnego rodzaju warianty, ale 
raczej skłaniamy się do utrzymania tej trasy z metą na Targu Węglowym, ale 
jeszcze zobaczymy.  
 
Radny Piotr Borawski – członek Komisji Sportu i Turystyki RMG 
A ten maraton jaką miałby mieć trasę?   
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku 

Pracujemy nad tą trasą. Na pewno start z AmberExpo. Dzisiaj wszystkie duże 
maratony, wszystkie duże imprezy albo się kończą, zaczynają na stadionie. Teraz 
27 wyjeżdżam do Warszawy obserwować PZU Maraton Warszawski jeszcze z dwoma 
współpracownikami. Natomiast z każdej strony jako uczestnik, kibic, jako 
przedstawiciel mediów i też osoba, która jest spośród ludzi więc przed nami spore 
zadanie. Wszystkie imprezy kończą się właśnie albo w Atlas Arenie w Łodzi. W 
przypadku Maratonu Warszawskiego to jest Stadion Narodowy. Także będziemy z 
AmberExpo startowali i na AmberExpo wracali, ale jeszcze nie podjęliśmy decyzji 
ostatecznej. Trasa na pewno musi być atrakcyjna, żeby zahaczyć o takie atuty 
Gdańska jak Starówka nasza, morze, bo to jest swoiste dla naszego miasta. 
Stwierdzam, że Maraton Solidarności zaprzepaścił swój potencjał. Rozmawiałem 
zresztą z panem Kazimierzem Zimnym na ten temat. To są jakby dalsze projekty. 
Dużo do powiedzenia ma Policja. Ona w dużej mierze decyduje o przebiegu, o 
wyłączeniu pewnych części. Chcemy robić to na pętelce 21 km, żeby nie zamykać 
całego miasta wprost, więc raczej to będzie dwie pętle po 21 km. Natomiast 
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partnerowi naszemu PZU zależy na tym, żeby pokazać atrakcyjne miejsca dla 
swoich zadań.   
 
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki RMG   
Czy brak zawodników z Rosji i Białorusi to jest trend czy wyjątek spowodowany 
wojną?  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku 

Trudno mi komentować. Rzeczywiście Rosjanie się nie pojawiali. Być może jest to 
kwestia nagród, bo dla przykładu w maratonie warszawskim jest o wygrania volvo. 
U nas do wygrania było 750 zł za pierwsze miejsce, więc Kenijczyk dostał tą 
nagrodę. Należy zastanowić się nad tym, bo jest to bieg skierowany do wszystkich 
uczestników zarówno amatorów jak i zawodowców. Co do biegaczy 
rosyjskojęzycznych to Trudo jest mi się wypowiadać.  
 
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki RMG   
Ciekawe, że nie przyjeżdżają.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku 
Zawsze było ich niewielu. Nie był to klient masowy. Nie przyjeżdżają Rosjanie 
masowo, żeby uczestniczyć w tych zajęciach sportowych. Oni przyjeżdżają głównie 
na zakupy, ewentualnie widowiska sportowe. Myślę, że na dzisiaj jest taki trend, a 
dzisiaj sytuacja polityczna do tego nie nastraja. 
 
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki RMG   
Drugie pytanie, ten termin 24 maja na bieg gdański, maraton gdański to jest taki 
wolny termin w kalendarzu ogólnopolskim?    
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku 
Z Dyrektorem Trojanowskim dywagowaliśmy nad tym terminem. Sezon maratonowy 
zaczyna się tak naprawdę wiosną. Pierwszym maratonem jest Orlen Maraton, który 
jest 26 kwietnia. Są też inne maratony, ale ludzie przygotowują się na ten 
maraton. Wstrzelenie się w 19 czy 20 kwietnia, raz, że to jest niewiele czasu, żeby 
przygotować cały projekt. Decyzja tak naprawdę zapadła dzisiaj o tym, że ten 
sponsor jest i, że to będzie w tak dużym kształcie. Druga sprawa, że dużo ludzi 
przyjedzie do Warszawy, gdzie będzie ponad 10 tys. ludzi, bo jest uznaną marką i 
pojedzie na tenże maraton. Kolejny termin to jest weekend majowy. Nie wolno 
tego robić, bo ludzie wyjeżdżają na weekend. Kolejny termin to jest 10 maja. 
Mamy w Gdyni uznany bieg europejski, gdzie wielu maratończyków, biegaczy 
uczestniczy w nim. W regionie to jest uznana marka. Kolejny termin to jest 17 
maja, gdzie PZU robi maraton w Łodzi i 24 jest terminem wolnym, a 25 robimy Bieg 
Gdańszczan. 24 jest też Bieg Papiernika uznany w Kwidzynie. Jest tak ciasno w 
kalendarzu, że trudno znaleźć sensowną datę, która by była bez żadnej kolizji, bez 
żadnego ryzyka.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki RMG   
Na jaki budżet liczycie, żeby impreza była na dobrym poziomie? 
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Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku 
Szacujemy, że zbierzemy ok. 1 -1,2 mln zł na organizację tej imprezy, z czego 400 
tys. zł będzie na promocję. Mamy nadzieję, że ta impreza będzie takiej klasy 
Premium i taką rozpoznawalną. Zabieramy się do tego z dużym zapałem. Mamy 
dużą wiedzę przy organizacji takich imprez. Na pewno zespół ludzi, którymi 
dysponujemy będą w stanie temu podołać. Liczymy, że to będzie sukces nas 
wszystkich.  
 
Radna Patrycja Mlejnek – Gałęza - członek Komisji Sportu i Turystyki RMG 
Pokrewne pytanie o remont boiska na Traugutta, to ze sztuczną trawą.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku 

Dzisiaj była też rozmowa na temat sposobu ogrzewania. W tym roku będzie 
wykonany węzeł ciepłowniczy, nawierzchnia będzie remontowana, będzie 
podgrzewana nawierzchnia, sztuczna, nowa nawierzchnia. Będzie to 
przeprowadzone w przyszłym roku. Takie są deklaracje ze strony pana Prezydenta 
Bojanowskiego.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki RMG   
Bardzo dziękuję panie dyrektorze.  

 
PUNKT  - 6 

 
Gdańsk – miasto gospodarz Mistrzostw Świata w siatkówce mężczyzn 2014 r. 
– podsumowanie. 
 
Pan Marcin Sylwańczyk – Kierownik Referatu Imprez Sportowych w Biurze 
Prezydenta ds. Sportu 
Przypomnę, że cała nasza przygoda z mistrzostwami rozpoczęła się w roku 2011. 
Był to turniej finałowy ligi światowej 6-10 lipca. Polska zajęła tam 3 miejsce.  
Następnie przytoczył wyniki meczów Polskiej reprezentacji w następnych latach.  
Łączna frekwencja na mistrzostwach świata w Hali Ergo Arena wyniosła ok. 44 400 
oglądających. Największa frekwencja była w sobotę na meczu Chiny – Rosja 8400 i 
w niedzielę na meczu Rosja – Bułgaria 10 700. Pobił nas tylko na meczach bez 
udziału Polaków, Kraków, bo tam było 11 000, ale były to absolutne frekwencje na 
skalę światową, bo nikt się nie spodziewał tego, że na meczach bez udziału 
Polaków będzie tak wielkie zainteresowanie. W sobotę było najwięcej Rosjan, ale 
nie była to więcej niż 100.  
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Można stwierdzić, że u nas było więcej kibiców, niż we Wrocławiu, gdzie grała 
Polska, nie dlatego, że kibice nie chcieli przyjść, tylko, że była mniejsza hala.  
 
Pan Marcin Sylwańczyk – Kierownik Referatu Imprez Sportowych w Biurze 
Prezydenta ds. Sportu 
Bilety. Ruszyła sprzedażom 27 kwietnia. W Gdańsku udało się po porozumieniu z 
Polskim Związkiem i Światową Federacją uzyskać dobrą cenę dla szkół, dla dzieci. 
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Udało się w ten sposób sprzedać 5 tys. biletów i dzięki temu w bonusie te dzieciaki 
otrzymały kolejne 5 tys. biletów za darmo do swojej dyspozycji, więc łącznie to 
było 10 tys. biletów w szkołach w Gdańsku. Miasto Gdańsk zakupiło łącznie dla 
MOPR-u, to są rodziny wielodzietne, dla osób starszych, emerytów i kombatantów 
ok. 5800 biletów i wszystkie bilety zostały odebrane i rozdysponowane wśród osób 
starszych, emerytów i kombatantów. Został również wsparty program resocjalizacji 
poprzez sport dla osób osadzonych w zakładzie karnym w Gdańsku Przeróbce, bo 
zwrócili się do nas z prośbą o bilety. Myśmy oczywiście wsparli i osoby osadzone 
wzięły udział w meczach oczywiście pod opieką opiekunów. Kolejną rzeczą bardzo 
istotną podczas mistrzostw była akcja społeczna. Akcję społeczną pt. Gdańskie mini 
mistrzostwa świata myśmy rozpoczęli w maju tego roku. Organizatorem był Lotos 
Trefl Gdańsk, Miasto Gdańsk i Polski Związek Piłki Siatkowej. Jak się okazało 
byliśmy pierwszym miastem w Polsce, które rozpoczęły mini mistrzostwa, które 
były planowane już od roku. Nam udało się to zrobić w maju za co dostaliśmy duże 
pochwały z Polskiego Związku i z Ministerstwa Sportu jako ci, którzy 
zapoczątkowali to w Polsce. Finał w Gdańsku odbył się 1-7 września. Wzięły udział 
24 drużyny, które zostały wyłonione w eliminacjach, w których wzięło łącznie 
udział 35 drużyn z 23 miejscowości z województwa pomorskiego. Udało nam się 
przeprowadzić losowanie, podczas którego zostały wylosowane gimnazja z 
drużynami, które biorą udział w mistrzostwach i tak powstały grupy A, B, C, D i 
mieliśmy m. in. Gimnazjum w Jastarni, Zespół Szkół w Malborku, Gimnazjum w 
Miastku, Starogard Gdański, Lębork, itd. Gdańsk reprezentowało Gimnazjum 
Sportowe nr 3 w Gdańsku i myśmy wylosowali Francję. Tak się złożyło, że w finale 
7 września do finału o I miejsce grała Tunezja z Francją, czyli Zespół Szkół w 
Cetniewie z Gimnazjum nr 3 w Gdańsku i Gimnazjum w Gdańsku wygrało 25-20. 
Zostaliśmy mini mistrzami świata w mini mistrzostwach świata w Gdańsku. Kolejną 
istotną rzeczą była strefa kibica. Strefa kibica, jak państwo widzieli, miała w tym 
roku miejsce w namiocie ze względu na warunki pogodowe. Było w niej 600 osób. 
Mieliśmy rekordy frekwencji podczas meczy z udziałem reprezentacji Polski. 
Wszystkie dni meczowe były transmitowane w Gdańsku. Dziękuję.  
 
Radny Piotr Borawski – członek Komisji Sportu i Turystyki RMG 
Czy możliwa byłaby organizacja Mistrzostw Europy rok temu, gdybyśmy nie byli też 
współgospodarzem Mistrzostw Świata? Czy możliwe było oddzielenie tych dwóch 
imprez?  
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Nie. To była umowa dżentelmeńska można powiedzieć, ale pertraktując na temat 
finansów i z góry wiedzieliśmy, że w Mistrzostwach Świata nie będziemy mieli 
Polaków, bo wcześniej już była umowa podpisana z Wrocławiem. Dostaliśmy 
Mistrzostwa Europy jako bonus. Gdybyśmy nie weszli w Mistrzostwa Świata nie 
mielibyśmy Mistrzostw Europy. Za Mistrzostwa Europy nie płaciliśmy ani złotówki, a 
na przykład Gdynia, która nie miała reprezentacji Polski musiała jakąś niewielką 
kwotę jednak wyłożyć. Były rozpatrywane różne koncepcje z Bydgoszczą, ale 
najpierw miała być koncepcja Gdańsk ze Szczecinem, ale w Szczecinie nie zdążyli z 
halą.   
 
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki RMG   
Na ile tysięcy ma być hala w Szczecinie?     
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Pan Marcin Sylwańczyk – Kierownik Referatu Imprez Sportowych w Biurze 
Prezydenta ds. Sportu 
W planie było chyba na 9 tys. o ile dobrze pamiętam.  
 
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki RMG   
Dzisiaj to jest olbrzymia konkurencja, zwłaszcza dla hal, które nie mają meczów 
ligowych to jest Kraków i Łódź, Spodek. Przebijają finansowo.  
 
Radny Piotr Borawski – członek Komisji Sportu i Turystyki RMG 
Teraz będzie taki problem, że teraz mamy nowe hale w różnych miejscach i 
pytanie czy uda nam się zachować tą ligę światową dla nas, bo jednak mecze 
reprezentacji to jest zupełnie coś innego, bo nawet pokazując na te dwa mecze, 
które miały fają frekwencję u nas, a jednak jeżeli nie gra reprezentacja Polski to 
jest zupełnie coś innego.  
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Absolutnie się zgadzam, bo duże szanse mamy i na Mistrzostwa Europy i na 
Mistrzostwa Świata, po tym co oficjele z Europejskiej i Światowej Federacji 
zobaczyli w Polsce to nie ma nigdzie na świecie ani takiej publiki ani takiej 
organizacji i takiego szacunku do siatkówki jako dyscypliny. W związku z tym już 
rozmawiałem z Prezydentem, że warto się bić chociażby o grupę eliminacyjną, ale 
z udziałem Polski. Bić w sensie finansowym. My mamy bardzo dobrą opinię jako 
współpartnerzy i mam nadzieję, że ta opinia zaważy na przyznawaniu meczów z 
udziałem reprezentacji Polski Gdańskowi. Z Wrocławiem im też się bardzo dobrze 
współpracuje, ale Wrocław ma doświadczenie z małą halą. Myślę, że Wrocław w 
swojej konkurencji został lekko odsunięty.   
 
Pan Marcin Sylwańczyk – Kierownik Referatu Imprez Sportowych w Biurze 
Prezydenta ds. Sportu 
Z tego co wiemy, to odbyło się spotkanie pana Prezydenta jakiś czas temu we 
Wrocławiu i zapytał się czemu mają taką małą halę. Może będą budować nową?  
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Tym niemniej dzisiaj to jest priorytet. Myśmy byli w Spodku, ale to co się działo na 
zewnątrz to się nie można było dostać, a ci ludzie zachowywali się tak jakby byli w 
środku. Tak jak u nas strefa. My ze względu na porozumienie z Polskim Związkiem 
Piłki Siatkowej i decyzją Polsatu mieliśmy zgodę na 600 osób. Ci ludzie byli 
kapitalni. Hymn śpiewany na stojąco. Jest organizowany doping jakby człowiek był 
w hali.    
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu i Turystyki RMG   
Było dużo osób i nie widziałem osoby nie ubranej w barwy narodowe.  
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Kibice piłkarscy określają takich kibiców imieniem Janusza albo Andrzeja takich 
kibiców siatkarskich.  
 
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki RMG   
Dużo było osób w średnim wieku. 
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Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
Było strasznie dużo młodzieży i to była taka młodzież, która moim zdaniem nie do 
końca rozumiała zawiłości taktyki czy do końca znała przepisy, ale znała każdego 
zawodnika z imienia i nazwiska, bo jak podchodził do serwowania to skandowali. 
Takie widowiska patriotyczno – sportowe.  

 
PUNKT  - 7 

 
Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 

 
W związku z tym, że nie było korespondencji, spraw wniesionych oraz wolnych 
wniosków Przewodniczący podziękował wszystkim za uczestniczenie w obradach i 
na tym posiedzenie zakończono – godz. 16:30. 
 
 
 
 

Przewodniczący 

Komisji Sportu i Turystyki RMG 

 

 

Mirosław Zdanowicz 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziła: 
Joanna Świeczkowska 



Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w Gdańsku

52. BIEG WESTERPLATTE52. BIEG WESTERPLATTE



MISJA MOSiR w GDAŃSKU

„Kreujemy aktywne społeczeństwo lokalne”



ORGANIZATORZY I PARTNERZY

Organizatorzy: Miasto Gdańsk, Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w Gdańsku, Radio Gdańsk

Sponsor Generalny: PKO Bank PolskiSponsor Generalny: PKO Bank Polski

Sponsorzy: Polskie Górnictwo Naftowe i Gazownictwo S.A., Grupa GPEC, Skoda Lellek Group

Partnerzy: Urząd Marszałkowski Województwa Pomorskiego, Stena Line, Biegosfera, Loopy's 

World, Zakład Utylizacyjny w Gdańsku

Patroni medialni: trojmiasto.pl,maratonypolskie.pl



UCZESTNICY
Liczba zgłoszonych uczestników: 3132

Liczba osób, które ukończyły bieg: 2568

Liczba osób w kategorii wózkarzy: 7

Kraje pochodzenia: Polska, Dania, 

Francja, Finlandia, Kenia, Niemcy, Francja, Finlandia, Kenia, Niemcy, 

Nowa Zelandia, RPA, Ukraina, Węgry

Najstarsi uczestnicy: 

Janina Rosińska (rocznik 1936) 

Stanisław Niwiński (rocznik 1934)



ZWYCIĘZCY

Kategoria Open mężczyzn: Mbitihi Robert Wambua /Kenia/

Kategoria Open kobiet: Marta Krawczyńska /Malbork/



NAGRODY

Pula nagród finansowych: 20.000 PLN

Pula nagród rzeczowych: 10.000 PLN

Medal odlewany: dla każdego uczestnikaMedal odlewany: dla każdego uczestnika

Puchary: 69 szt. w 23 kategoriach



ZABEZPIECZENIE IMPREZY

Karetki: 4 szt.

Lekarz: 4 osoby

Ratownik medyczny: 33 osoby

Punkty medyczne: 4 szt.Punkty medyczne: 4 szt.

Liczba interwencji medyków: 9

Obsługa trasy: 34 osoby

Barierki ochronne: 500 mb



REGENRACJA

Napoje: woda, izotoniki – bez ograniczeń

Jabłka: 4.000 szt.



UDOGODNIENIA DLA UCZESTNIKA
Transport: dojazd na Westerplatte 

przy współpracy z ZTM /20 autobusów/

Biuro Zawodów

Przebieralnie 

DepozytDepozyt

Toalety: 58 szt.

Umywalki: 12 szt.

Strefa odpoczynku

Rozgrzewka: wspólna rozgrzewka przed startem



BUDŻET IMPREZY

Budżet imprezy: 250.000 PLN, w tym 

MOSiR: 200.000 PLN

Radio Gdańsk: 50.000

Wpływy:

opłata startowa: 78.300 PLN

wsparcie PKO Bank Polski: 50.000 PLN

wsparcie partnerów: 20.000 PLN



BIEG W MEDIACH



OPINIE UCZESTNIKÓW



NOWOŚĆ NA BIEGOWEJ MAPIE POLSKI

MARATON GDAŃSK
24.05.2014

Niska opłata startowa: już od 49 PLN



Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w Gdańsku

mosir.gda.pl
facebook.com/MOSiRGdansk
twitter.com/MOSiRGdansk


